
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Bánréve Község Képviselő-testületének 2008. június 24-én 13.00 órai kezdettel 
megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak:  Hajdu Gábor József polgármester,  

Révay István alpolgármester. 
Bán János, 
Elekes Péter, 

   Kozma Lászlóné, 
   Naszádi Ferenc,  

Tóth Csabáné, 
Ujváry Ferenc, 

   Vass András, 
   Virág Imréné képviselők, 
 
Tanácskozási joggal:   Garaj Dániel jegyző, 
      Tarr János MSZP bánrévei szervezete részéről.   
 
Hajdu Gábor polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-
testület határozatképes, mind a 10 képviselő jelen van. Jegyzőkönyv hitelesítőnek Elekes 
Péter képviselő Urat és Kozma Lászlóné képviselő Asszonyt javasolta.  
 
Képviselő-testület 10 igen szavazattal elfogadta a jegyzőkönyv hitelesítőket, és az alábbi 
napirendet. 
 
Napirend:  
 
1. Társulási megállapodás jóváhagyása 

Előadó: polgármester 
 

2. ÁMK alapító okirat módosítása 
Előadó: polgármester 
 

3. ÁMK alapító okirat egységes szerkezetben történő megállapítása 
Előadó: polgármester 

 
4. Indítványok, javaslatok 

a./ Orvosi ügyelet 
b./ Faluközpont rekonstrukciója 
c./ Köztisztviselői jutalom 

 
1./ napirendi pont: Társulási megállapodás jóváhagyása 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! Az első napirendi ponttal kapcsolatosan az anyag 
kiküldésre került. Megkérem Jegyző Urat, tegye meg szóbeli előterjesztését. 
 
Garaj Dániel: Ismertette a napirendi ponttal kapcsolatos előterjesztését, mely a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.  
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Az 5. ponttal kapcsolatosan Sajópüspöki Polgármester Asszonya a mai napon jelezte 
észrevételét, amely az lenne, hogy kerüljön bele az is, hogy „a Sajópüspöki lakóhelyű 1-4. 
osztályos korú gyerekek képzésének helyszíne a Sajópüspöki tagiskola.” 
 
Hajdu Gábor: Nagyon sok egyeztetés történt a társulási megállapodással kapcsolatosan, 
javaslom azt a kiadott anyag és az elhangzott kiegészítés szerint elfogadásra. 
 
Bán János: Úgy mondtátok, hogy Serényfalva a Móra Ferenc iskolának elkészíti a 
költségvetését. 
 
Hajdu Gábor: Igen, ők szeretnék, ha minden ugyanúgy lenne, mint eddig volt. Az egy 
törvényi kényszer, hogy társulniuk kell. Nekünk könnyebbséget fog jelenteni. Sajópüspökinek 
te készíted, Serényfalvának nem. Nem lehet a kettőt összehasonlítani, egészen más. Itt 
Serényfalva a teljes működtetést vállalta. 
 
Bán János: És a normatíva hozzánk jön? 
 
Hajdu Gábor: Minden ide jön. 
 
Bán János: Nekem tudnom kellene az övét ahhoz, hogy az enyémet megfelelően tudjam 
készíteni. 
 
Hajdu Gábor: Ha az ide érkező normatíva nem elég, akkor Serényfalva kiegészíti. Kimutatás 
készül, amit neked a munkádhoz idead. Ez egyébként egy nagyon szoros elszámolás lesz. Ha 
a normatíva több, akkor az a mi mínuszunkat fogja csökkenteni, arra nem tart igényt, ha a 
normatíva kevesebb, akkor azt hozzáteszi Serényfalva. 
 
Bán János: Úgy tudom, hogy ott 6 pedagógus van. Mennyi a más alkalmazott? Mennyit 
veszünk át? 
 
Hajdu Gábor: A jelenlegi létszámot vesszük át. Náluk ki van egészítve közhasznúval, 
közcélúval, azt pedig úgy oldja meg, ahogy eddig. 
 
Garaj Dániel: Az iskolában 4 pedagógus van, és egy 5 órás takarító. Egy napközis nevelő, 
eddig 24 gyermek volt a napköziben. A konyhai alkalmazott nem tartozik ide. 
 
Bán János: Tehát 5 fő, és egy takarító. 
 
Garaj Dániel: A buszra, az étkezésre és a számlákra külön megállapodás fog készülni 
Serényfalvával. Azok a következő ülésre kerülnek napirendre. A busznál mi veszünk egy 
szolgáltatást. Ő a saját buszával hordja a saját gyerekeit, mint eddig is Hétből annyiért, ami a 
szállítási normatíva. Az étkezésnél az étkezési normatívát mi kapjuk, plusz a térítési díj, ezt 
számlázza le. A plusz különbözetet ő hozzáteszi, tehát nullszaldós lesz. A közüzemi 
számlákkal kapcsolatosan minden az övék, az ő önkormányzatuk tulajdona, és a számlát 
számlázza tovább felénk. Ha túllépés van, akkor ő rendelkezik az intézmény felé. 
 
Tóth Csabáné: A tagintézmény vezető vonatkozásában más a helyzet. Serényfalván eddig 
tudomásom szerint megbízott igazgató volt. Azt írja a megállapodás, hogy a polgármester 
véleményét ki kell kérni. Akkor ő ezt meg is tudja vétózni. 
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Garaj Dániel: Igen, az ő véleményét kötelezően ki kell kérni. 
 
Tóth Csabáné: Akkor ezt is bele lehetne írni, hogy kötelező a polgármester véleményét 
elfogadni. Akkor a vezető mit felügyel? 
 
Virág Imréné: Milyen ellenőrzési feladatai vannak Jánosnak? 
 
Garaj Dániel: Ő a szakmai munkát ellenőrzi, Ő az intézmény vezetője. Az ÁMK igazgató 
kinevezéséhez még most semmi közük, szeptember 01-től lesz hozzá. 
 
Hajdu Gábor: Most marad minden úgy, ahogy volt. 
 
Virág Imréné: Én még a régi időkről tudok beszélni, és ha visszaemlékszünk az első társulási 
megállapodásra, akkor az tényleg egy nehéz dolog volt. Minden ilyen helyzetben megpróbál 
az ember alkalmazkodni, és a legjobbat kihozni a helyzetből. A jegyzőknek ez egy nagyon 
nagy feladat lesz. Ez a megállapodás nagyon részletes, amit előreláthatólag le lehetett 
szabályozni, azt mindent tartalmaz. Természetesen az élet produkál új dolgokat, amit előre 
nem lehet látni. A jegyzőknek nagyon jó koordinációs képességének és diplomáciai érzékének 
kell lenni egy ilyen feladat kapcsán. Ez egy mindenre kiterjedő megállapodás. Elismerés 
azoknak, akik ezt megcsinálták, nem lehetett könnyű munka. 
 
Hajdu Gábor: Az egyeztetések valóban több fordulósak voltak. 
 
Garaj Dániel: A vitás dolgok a közigazgatási hivatallal is egyeztetésre kerültek.  
 
Hajdu Gábor József polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 
igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

61/2008. (VI.24.) számú Határozat 
 

Tárgy: Társulási megállapodás jóváhagyása 
 

Képviselő-testület a Bánréve-Sajópüspöki-Serényfalva-Hét Iskola  
Intézményfenntartó Társulási Megállapodást elfogadta, mely teljes  
terjedelemben a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 

2. napirendi pont: ÁMK alapító okirat módosítása 
 
Hajdu Gábor: A napirendi pont anyaga a meghívó mellékleteként kiküldésre került. 
Megkérem Jegyző Urat, tegye meg szóbeli kiegészítését. 
 
Garaj Dániel: Ismertette a napirendi ponttal kapcsolatos előterjesztését, mely a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.  
Kiegészítésként el kívánom mondani, hogy a Sajópüspöki polgármester Asszony által 
észrevételezett dolog, ide is belekerült, ami az alsó tagozatosok oktatási helyére vonatkozik. 
 
Hajdu Gábor: Úgy gondolom, hogy az előzőekben meghozott döntés kapcsán egyértelmű ez a 
dolog is. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
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62/2008. (VI.24.) számú Határozat 
 

Tárgy: ÁMK alapító okirat módosítása 
 

Képviselő-testület a Bánréve ÁMK Alapító Okiratának módosítását, az  
előterjesztésnek megfelelően elfogadta.  
 

3. napirendi pont: ÁMK alapító okirat egységes szerkezetben történő megállapítása 
 
Hajdu Gábor: Szükséges, hogy az előzőekben megtörtént módosítások kapcsán egységes 
szerkezetben megállapítsa a testület az alapító okiratot. 
 
Garaj Dániel: Ismertette a napirendi ponttal kapcsolatos előterjesztését, mely a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.  
 
Ujváry Ferenc: Nekem a 14. ponttal kapcsolatosan van egy kis gondom, mégpedig, hogy 
megvétózhatják az intézményvezető kinevezését. 
 
Hajdu Gábor: Igen, így van. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 

63/2008. (VI.24.) számú Határozat 
 

Tárgy: ÁMK alapító okirat egységes szerkezetben történő  
megállapítása 

 
Képviselő-testület a Bánréve ÁMK Alapító Okiratát egységes  
szerkezetben megállapította. Az Alapító Okirat teljes terjedelemben a  
jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 

4.napirendi pont: Indítványok, javaslatok 
 
a./ Orvosi ügyelet 
 
Hajdu Gábor: Egy olyan dolgot fogok előterjeszteni megszavazásra, amivel egyébként én, 
személy szerint nem értek egyet. Mégis amit el fogok mondani, azt javaslom elfogadni a T. 
Képviselő-testületnek erre az évre. Az orvosi ügyelet működtetéséhez eddig megállapított díj 
1/3-áról fogok beszélni. A mi javaslatunkra valóban felülvizsgálásra került az orvosi ügyelet 
dologi kiadásai és egy szeletet lehetett belőle csökkenteni. Eddig 38,-Ft/fő/hó volt az általunk 
fizetett díj, ebből 5,-Ft/fő/hó lejön, ezzel lesz csökkentve. Kértük az ózdi társulástól, hogy a 
tartalék terhére adjanak nekünk egy összeget, egy úgynevezett kiegészítő támogatást, ami 
további 8,-Ft/fő/hó mínuszt jelent. Így 25,-Ft/fő/hó maradt. Ezt 2008. január 01-től 
visszamenőlegesen javaslom elfogadni. Ígéretet kaptunk rá, hogy a jövő évtől Putnok egy 
nagyobb szeletet fog ebből vállalni. Most már nem tudtak mit csinálni, nem tudtak 
hozzányúlni a költségvetésükhöz. Úgy néz ki a dolog, hogy a ¾-ét Putnok fogja állni. Ha 
például 4 millió forinttal kell kiegészíteni, akkor 2 milliót Putnok áll, és a 2 milliót osztják le 
a települések között lakosság arányosan. Az egyébként, hogy helyben Putnokon legyen az 
orvosi ügyelet, csak Putnoknak fontos. Az lenne az igazi, ha mindent Putnok tenne hozzá. Az 
ózdi társulás szervezi egyébként ezt a dolgot, tehát ha történetesen a Laczkovich Bt. nem 
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ügyelne, akkor sem kell megijedni, akkor Ózd úgy szervezi, hogy fog más ügyelni, illetve 
ugyanezek a háziorvosok csak más formában.. Ehhez nem is kellene hozzátenni.  
Javaslom, hogy ne vitatkozzunk tovább, haladjunk ezzel a dologgal. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 

64/2008. (VI.24.) számú Határozat 
 

Tárgy: Orvosi ügyelet 
 

Képviselő-testület az orvosi ügyelet finanszírozásáról szóló tájékoztatót  
tudomásul vette. Egyetért azzal, hogy 2008. január 01-jétől  
visszamenőleg az orvosi ügyelet finanszírozásához 25,-Ft/fő/hó  
támogatás kifizetésre kerüljön. 
 

b./ Faluközpont rekonstrukciója 
 
Hajdu Gábor: A tervezési ajánlat körülbelül július 14-re, vagy 16-ra lesz meg egy példányban. 
Azt a példányt mi az elképzelésünk szerint alakíthatjuk, ezután kerül átdolgozásra és úgy 
csinálják meg a végleges tervet. Kérdezném, hogy melyik időpont legyen a testületi ülés 
időpontja. Lehetne a 16-a, ami egy szerdai nap lesz. 
 
Naszádi Ferenc: Az egy rendkívüli lesz? 
 
Hajdu Gábor: Rendes ülés lesz, meghívóval összehívva. Nem ütemezett ülés, rendkívüli és 
természetesen toleráljuk, hogy nyár van, és most zajlanak a nyaralások. 
Akkor 16-án szerdán lesz megtartva a faluközpont rekonstrukciós tervével kapcsolatos 
rendkívüli ülés. 
 
c./ Lakatos Károly és neje martinsalakos lakás felajánlása 
 
Hajdu Gábor: Ismertette, hogy Lakatos Károly és neje Ruszó Éva tulajdonát képező 3654 
Bánréve, Móricz Zs. u. 5. szám alatt lévő 332 hrsz-ú, 1382 m2 területű lakóház, udvar 
megjelölésű ingatlan martinsalakos. A kárenyhítésre vonatkozó jogszabály alapján 
amennyiben használt lakást kívánnak vásárolni, úgy ezt ingyenes tulajdonszerzés céljából fel 
kell ajánlani az önkormányzatnak. Amennyiben az önkormányzatnak nem kell, úgy az a 
Magyar Állam tulajdonába kerül ingyen. Az ingatlan bontása és a törmelék elhelyezése 
sokkal többe kerül, mint a telek értéke.  
Javaslom, hogy ne kelljen nekünk ez a telek, hiszen akkor nekünk kellene lebontatni. Ha 
másabbak lennének a telekárak, akkor megérné, de így nem. 
 
Ujváry Ferenc: Ők is martinsalakos kárenyhítést kaptak? 
 
Garaj Dániel: Folyamatban van az ügyük.  
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

65/2008. (VI.24.) számú Határozat 
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Tárgy: Lakatos Károly és neje martinsalakos lakás felajánlása 
 

Képviselő-testület Lakatos Károly és neje Ruszó Éva 3654 Bánréve,  
Móricz Zs. u. 5. szám alatti lakosok tulajdonát képező 332 hrsz-ú, 1382  
m2 területű lakóház, udvar megjelölésű ingatlan ingyenes tulajdon-
szerzés céljából történő martinsalakos lakóházának felajánlását nem 
fogadja el. 

 
d./ CKÖ támogatás 
 
Hajdu Gábor: A Cigány Kisebbségi Önkormányzat támogatás kérelmet terjesztett elő. Ezzel 
kapcsolatosan megkérem a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság Elnökét, ismertesse a napirendi 
ponttal kapcsolatosan a bizottság javaslatát. 
 
Ujváry Ferenc: Ismertette a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság napirendi ponttal kapcsolatos 
javaslatát, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
Tóth Csabáné: Egy évre 14.000,-Ft támogatást adunk? 
 
Ujváry Ferenc: Igen, ez a javaslat. A bizottság megvizsgálta és ezzel az összeggel került 
csökkentésre a központilag kapott pénz. Így, ha a 14.000,-Ft  támogatást mi odaadjuk, akkor 
pénzüknél vannak. 
 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen, 1 
ellen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

66/2008. (VI.24.) számú Határozat 
 

Tárgy: CKÖ támogatás 
 

Képviselő-testület a Cigány Kisebbségi Önkormányzat részére 2008.  
évre 14.000,-Ft támogatást biztosít. 

 
 
Hajdu Gábor: Már a mai tanévzáró értekezleten is ejtettünk erről a dologról szót. Tudjuk, 
hogy a pedagógusok helyzete milyen nehéz a mai világban, hiszen a törvény védi a gyermek 
érdekeit, védi a szülő érdekeit. Érkezett hozzánk egy átirat „önkormányzati kezdeményezés 
társadalmunk jobbá tétele érdekében” címmel. Ez a kezdeményezés a szerencsi kistérségtől 
indult és polgármestereket keresnek meg, aláírás gyűjtés céljából. A televízióból is értesülni 
lehetett ezekről a dolgokról. Én is aláírtam, felvállalom, hiszen egyetértek a 
kezdeményezéssel és az érkezett dokumentumban olvasható dolgokkal. Igaz egy kicsit erősen 
fogalmaz néhány helyen, azonban lényegében a valóságot, a jelenlegi tarthatatlan helyzetet 
tartalmazza. Egyébként egy light-osabb állásfoglalást az ózdi kistérségi társulás keretein belül 
mi is elfogadtunk. 
Ismertette a megkeresést, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
Egyébként ehhez a kezdeményezéshez több önkormányzat is csatlakozott, én ezt nem kérem a 
testülettől.  
Nagyon elvadultak a bűnözők.  
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Megemlíteni szeretném, hogy a rendőrség dolgozóival beszélgetve értesülhetünk róla, hogy 
már Győrben is jellemzőek az aknafedél lopások, már oda is elgyűrűzött ez a tendencia. Ilyen 
vas áraknál ez nem is meglepő.  
 
A szennyvíz pályázattal kapcsolatosan úgy tűnik amennyiben augusztusban beadjuk, lenne 
esély rá, hogy nyertes lesz. Igaz, hogy még vannak hiányosságok, például a lakosság 
véleményét, rákötési szándékát mérni kell. A legnagyobb baj, hogy az EU-s pályázatok 
összege ÁFA nélküli, nettóba adják, így az ÁFA-t nekünk kell hozzá adni, ami összességében 
azt jelenti, hogy a saját erő mintegy 30% lenne. Dolgozunk rajta, hogy milyen megoldás 
szülessen erre. 
Az iskolai három tanterem pályázatot, ami az ÖTM-es kiírásra lett beadva, ma bírálják el 
jogszabály szerint. Ha nyer, akkor július közepén jön körülbelül az értesítés, tehát az 
szeptember 01-jére sehogyan sem fog elkészülni. Megoldást mindenképpen találni fogunk, 
hogy a gyerekek elférjenek. Ha ez nem nyerne, akkor is beadásra került ugyanerre a LEKI-s, 
amire több pénzt is adnának. Annak a bírálata augusztus hó végén lesz. Tehát az első három 
hónap valószínűleg zsúfolt lesz, de a tanévzáró értekezleten a mai napon is ejtettünk róla szót, 
hogy megoldható lesz a gyerekek megfelelő elhelyezése. 
A játszótér és a járda pályázat bírálata augusztus hó végén várható.  
 
e./ Szociális rendelet módosítása 
 
Tóth Csabáné: A testületi ülés előtt a kulturális és szociális bizottság ülést tartott. Két 
indítványunk lenne. Az egyik, hogy a segély kérelmek elbírálásának hatáskörét kérné a 
bizottság a testület hatáskörébe utalni. 
A másik, hogy a focipályát gyakrabban kellene nyírni, és ezzel összefüggésben, a faluban is 
gyakrabban lenne szükség a fű nyírására. 
 
Hajdu Gábor: A fű nyírásával kapcsolatosan meg kívánom jegyezni, hogy azok az emberek 
akik eddig a kaszálást végezték kikerültek a foglalkoztatottak köréből, így most folyik a 
következő garnitúra kiképzése. A legnagyobb baj, hogy most is elromlott a gép. Tologatós 
fűnyíróval nem lehet a focipályát vágni, a fűkaszáink nem bírják, a traktorral pedig csak akkor 
lehet vágni, amikor már kicsit nagyobb a fű. Gubicskó Úr azt mondta, hogy ő lekaszálja, 
elvállalta, amennyiben nem vágja le, mi mindenképpen fogjuk. Be fog állni Géza és Józsi is a 
füvet vágni, nem más munkákat fognak végezni, amit esős időben is meg lehetne csinálni. 
Nagyobb gondot kell erre fordítani valóban. Át fogjuk gondolni, és megoldást fogunk keresni. 
 
Garaj Dániel: A bizottság felvetésére, hogy a segély kérelmek elbírálása kerüljön testületi 
hatáskörbe, a testületnek el kell döntenie, hogy hogyan akarja. Akkor, amennyiben testületi 
hatáskörbe kerül, úgy egy rendelet módosítást fogunk behozni, az nem nagy dolog. Határozni 
kell, hogy egyetért-e ezzel a javaslattal a testület. Azzal számolni kell akkor, hogy minden 
ülés utolsó napirendi pontja a segélyezés lesz.  
 
Virág Imréné: Milyen indokok alapján javasolja ezt a bizottság? 
 
Tóth Csabáné: A legfőbb indok az, hogy nagyon kevés az összeg. Mi most 2-3 ezer 
forintokon vitázunk. 
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Garaj Dániel: Azzal, hogy a testület hatáskörében lesz a segélyezés, még nem lesz több a 
pénz. 
 
Virág Imréné: Előtte, az ezt megelőző években sem volt több a pénz. 
 
Naszádi Ferenc: Ezt viszont vállalja fel a testület. Egy korábbi ülésen már kimondtuk, hogy 
visszatérünk erre a témára. Egyébként nem sok idő, nem szokott olyan sok kérelem lenni. 
 
Virág Imréné: Régen többnyire utalványt adtunk, de ott se volt több a pénz. 
 
Hajdu Gábor: Én értem, hogy mi a problémátok, de azt kell látni, hogy a mai világban alanyi 
jogon már annyi jövedelmet kapnak ezek az emberek, hogy lassan több lesz, mint egy 
közalkalmazotti kereset. Erről beszéltünk az előbb azzal az önkormányzati kezdeményezéssel 
kapcsolatosan. Úgy gondolom, hogy tényleg csak rendkívüli élethelyzetekben kell adni a 
rendkívűlit, máskor pedig nem. Ezt kellene megérteni, a hozzáálláson kell változtatni. Már 
nagyon sok támogatást kap ez a réteg. Én nem adnék egy vasat sem. 
 
Naszádi Ferenc: Egyetértek veled, de mondja ki a testület azt, hogy nem ad. 
 
Elekes Péter: Az a dolog lényege, hogy mondja ki a testület. 
 
Hajdu Gábor: Amikor kint voltunk Hollandiában és mondták a hollandnak, hogy mit kapnak 
itt a gyerekek, milyen kedvezményeket kapnak a családok, akkor ő erre azt mondta, hogy 
nagyon gazdag ország vagytok. 
 
Naszádi Ferenc: Előfordul, hogy a bizottság nem tud döntést hozni. Legyen akkor, - ha nem a 
testületé, akkor a jegyző hatásköre. 
 
Garaj Dániel: Ez csak a testület, a bizottság, vagy a polgármester hatásköre lehet. 
 
Ujváry Ferenc: Komolytalan dolog, ha a bizottság nem tud döntést hozni.  
 
Garaj Dániel: A 10 ember még nehezebben fog tudni döntést hozni. 
 
Virág Imréné: Kritika érte már Önöket ezért? 
 
Naszádi Ferenc: Igen.  
 
Kozma Lászlóné: Ma is volt például egy rendkívüli élethelyzet. Egy rákos beteg kért volna 
segítséget, de a bruttó jövedelmük 110.000,-Ft. Ilyen jövedelem mellett segélyt kérni? 
 
Vass András: Kiszűrni mi is ki tudjuk már az állandó kérelmezőket. 3-5 ezer forinton 
vitatkozunk, ami nevetséges dolog.  
 
Kozma Lászlóné: Sajnálni fogom, ha megszűnik a bizottság, mert mostanra olyan jól 
összerázódott a csapat. 
 
Virág Imréné: A szociális törvény is változni fog biztosan a jövőben. 
 
Elekes Péter: Visszatérünk rá, ha változni fog a törvény. 
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Hajdu Gábor: A féléves felhasználást Marika megnézi, hogy hol tart a segélyezés, készít egy 
kimutatást az egyenlegről, és visszatérünk erre a dologra. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 

67/2008. (VI.24.) számú Határozat 
 

Tárgy: Szociális rendelet módosítása 
 

Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a szociális segélyezésre  
biztosított pénzeszköz I. félévi felhasználásának értékelését követően  
tér vissza a szociális rendelet módosításának szükségességére. 

 
f./ Köztisztviselői jutalom 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! Kérem, hogy a költségvetésben tervezett 
köztisztviselői jutalom kifizetésre kerülhessen. Megkérem a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság 
elnökét ismertesse a bizottság javaslatát. 
 
Ujváry Ferenc: Ismertette a bizottság javaslatát, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

68/2008. (VI.24.) számú Határozat 
 

Tárgy: Köztisztviselői jutalom 
 

Képviselő-testület egyetért azzal, hogy köztisztviselői nap alkalmából a  
költségvetésben tervezett kétheti bérnek megfelelő jutalom kifizetésre  
kerüljön. 
Utasítja a munkáltatói jogkör gyakorlóját a fentiekből adódó feladat 
végrehajtására. 

 
Határidő: július 01. 
Felelős: munkáltatói jogkör gyakorlója 

 
Garaj Dániel: Tájékoztatni kívánom a T. Képviselő-testületet, hogy a köztisztviselői napon a 
hivatal zárva tart, ezt ki fogjuk hirdetni. Annyi a változás, hogy a köztisztviselői nap július 
01-je, de mivel július 02-án egész napos áramszünet lesz a településen, így a hivatal július 02-
án tart zárva, azt a napot vesszük ki. 
 
g./ Polgármester jutalma 
 
Hajdu Gábor bejelentette érintettségét, és átadta az ülés vezetését Révay István 
alpolgármesternek. 
 
Révay István alpolgármester átvette az ülés vezetését. 
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Révay István: Megkérem a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnökét, ismertesse a bizottság 
javaslatát. 
 
Ujváry Ferenc: Ismertette a bizottság javaslatát, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
Már a bizottsági ülésen is esett arról szó, hogy nem egy, két, vagy három hetiről kellene 
beszélni, hanem összegről. Így az összes betervezett jutalomkeretből javasoljuk a 320.000,-Ft-
ot. 
 
Révay István: A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság ülésén is ott voltam. Jegyző Úr pénzben 
kérte kifizetni a jutalmát, nyugdíj előtt van, teljesen érthető. Más dolgozó nincs, akit ez a 
dolog még így érintene. A bizottság ülésén azt mondtuk, hogy jegyző megnézi, hogy az, hogy 
utalványban kerül kiadásra a jutalom, nem kell fizetni a jutalékokat, mennyit jelent. 
 
Garaj Dániel: Kimutatás nem készült, de ha az 1 millió összes jutalomkeretet nézzük, akkor 
annak 320.000,-Ft a járuléka. Az enyém lejön belőle, mert nekem pénzben kerül kifizetésre, 
így annak vannak a járulékai, ami körülbelül 60.000,-Ft, a töbi megmarad.  
 
Révay István: Én a polgármesternek javasolnék egy havi bérének megfelelő jutalmat 
kifizetni, ami 420.000,-Ft durván. 
 
Tóth Csabáné: Az intézményvezetőknek a pedagógus napon 3 heti jutalom került kifizetésre, 
azt javaslom a polgármesternek is. Úgy szokott lenni, hogy a dolgozók kapnak 2 hetit, a 
vezetők 3 hetit. 
 
Ujváry Ferenc: A bizottság javaslata is ez, mert az pontosan a 320.000,-Ft. 
 
Garaj Dániel: A pénzügyi bizottság ülésén is beszéltünk róla, hogy jó a dolgozóknak, hogy 
természetbeni juttatásban kapják a jutalmat, mert így van olyan, aki a két heti bérének 
megfelelő jutalmat teljes egészében kikapja, nem kerül levonásra semmi belőle. Ez 
megtakarítást eredményez. Én ez alól ebben az esetben kivétel vagyok. Az Alpolgármester Úr 
javaslatára visszatérve megvan a fedezet arra, hogy a polgármester egy havi jutalmat kapjon.  
 
Kozma Lászlóné: Már a bizottság ülésén is akartam mondani, de visszafogtam magamat, mert 
időnként olyan parttalan vitákat kezdeményezek, de most már sajnálom, hogy nem mondtam. 
Nagyon nem tartom jó dolognak ezt az összehasonlítgatást. Nem értem, hogy miért kell ahhoz 
viszonyítani, hogy ha az intézményvezetők háromhetit kaptak, akkor a polgármester is kapjon 
háromhetit. Jól végzik a munkájukat az intézményvezetők, de azért nem lehet 
összehasonlítani azt a munkát a polgármester munkájával. A vasútról tudok példát mondani, 
amikor a férjem egy ugyanolyan végzettségűvel együtt dolgozott, ő villanyszerelőként, a 
másik kocsivizsgálóként, és az a másik személy háromszor annyit keresett, mint a férjem. El 
kell tudni szakadni ettől a szemlélettől, hogy összehasonlítgassunk. A dolgozók között is 
biztosan van differenciálás, így van aki többet is kap a két hetinél, van aki csak egy hetit. 
Engem ez a dolog, ez az összehasonlítgatós elv nagyon zavar. 
 
Elekes Péter: Nem akartam szólni ebben az ügyben, de ha ennyire belemerültünk, akkor 
kíváncsi lennék, hogy ha a saját zsebéből kellene döntenie a testületnek, akkor hogyan 
döntene ezekről a kifizetésekről. 
 
Révay István: A saját zsebéből dönt a testület. Ez a testület jól gazdálkodik. A kistérségi 
beszámolóban is egyedül Bánréve van kiemelve pozitívan a gazdálkodása miatt. A bánrévei 
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önkormányzat gazdálkodása, a számviteli fegyelem is maximálisan megfelel a törvénynek. A 
bizottság ülésén is elmondtam, hogy 20 millió forint lett a maradványunk, úgy gazdálkodtunk, 
hogy egyáltalán nem mondható, hogy felelőtlenül elszórtuk a pénzt. Abból gazdálkodtunk, 
ami volt. Nem kellett hitelt felvenni. Ki tudtuk gazdálkodni az intézmények működését. Az a 
legegyszerűbb, ha nem adunk, de ha van miből, akkor adjunk. Adjunk, amíg adhatunk. 
Ismertette a kistérségi beszámoló vonatkozó részét, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
Jól gazdálkodott a testület, és az eredmény az ésszerű gazdálkodást igazolja. 
 
Naszádi Ferenc: Nekem az lenne a kérdésem, hogy a 420.000,-Ft készpénz, vagy 
természetbeni juttatás? 
 
Révay István: Is-is. Természetbeni juttatás, és az a feletti rész készpénz.  
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 7 igen, 2 tartózkodás, 1 ellen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

69/2008. (VI.24.) számú Határozat 
 

Tárgy: Polgármester jutalma 
 

Képviselő-testület Hajdu Gábor József polgármester részére 320.000,-Ft  
jutalmat állapít meg. 

 
Révay István alpolgármester visszaadta az ülés vezetését Hajdu Gábor József 
polgármesternek. 
Hajdu Gábor József polgármester visszavette az ülés vezetését. 
 
Hajdu Gábor: Őszintén köszönöm a testületnek a jutalmat.  
Erről a kistérségi beszámolóban szereplő kiemelésünkről akartam is dicsekedni a testületnek. 
Minden és mindenki név nélkül szerepel a beszámolóban és minket így név szerint kiemeltek. 
Örüljünk ennek. Többek között ezért is adtam Jegyző Úrnak egy havi jutalmat, mert 
megérdemli. 
 
Több indítvány, javaslat nem merült fel, Hajdu Gábor József polgármester az ülést bezárta. 
 
 

K.m.f. 
 
 
Hajdu Gábor József              Garaj Dániel    
     polgármester                     jegyző 
 
 
Jegyzőkönyv hitelesítők: 
 
 
          Elekes Péter                                          Kozma Lászlóné 
              képviselő                                                          képviselő 
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